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Rozsvěcení 

Vánočního stromu

Jablečný výrobek roku 2014
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Z redakce zpravodaje

Vážení občané Černíkovic,

blíží se závěr roku 2014 a nyní držíte 
v rukou již čtvrtý výtisk „nového“ 
Černíkovického zpravodaje. Čas letí a 
brzy to bude rok, co jsem převzal 
„kormidlo“ od Jakuba Jedlinského. Nutno 
uznat, že z pozice čtenáře se zdá vše 
jednoduché, ale vytvořit Zpravodaj 
v alespoň trochu reprezentativní podobě 
není úplně snadné. Věřím, že se vám líbí 
změny, kterými za posledních dvanáct 
měsíců tento čtvrtletník prošel.

Máme za sebou mimo jiné komunální 
volby, ve kterých jsme všichni mohli 
prostřednictvím svého hlasu určit další 
směrování obce. Všem členům zastupitel-
stva gratuluji ke zvolení a paní Zdeně 
Jedlinské blahopřeji k zvolení starostkou. 
Věřím, že bude pokračovat v práci 
předchozího starosty Václava Duška a 
Černíkovice budou dále vzkvétat.

Zároveň se blíží Vánoce a tak přeji 
šťastné a klidné prožití těchto svátků 
v kruhu blízkých, pohodové svátky a 
bouřlivého Silvestra. Na Nový rok pak 
pečlivě zvažte, co budete dělat a co radši 
vynecháte, neboť známé pořekadlo praví 
„jak na Nový rok, tak po celý rok“. 

Tak tedy „šťastné a veselé“!

 Ing. Martin Singr

Společenská kronika

Narozeniny mimo jiné v uplynulých měsících oslavili:

55 let

Macháň Milan Černíkovice 212

Stodůlka Zdeněk Černíkovice 34

Zemánek Vladimír Černíkovice 82

60 let

Handa Zdeněk Černíkovice 166
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65 let

Švecová Věra Černíkovice 87

Dušková Jaroslava Černíkovice 6

Prázová Zdeňka Domašín 25

Trejtnarová Růžena Domašín 40

Hanuš Josef Černíkovice 67

Charvátová Helena Černíkovice 144

Hejlová Marie Černíkovice 177

Nováková Milena Domašín 7

Burketová Marie Černíkovice 194

70 let

Urbanová Zdenka Černíkovice 128

Trejtnar Oldřich Domašín 40

75 let

Sárkányová Helena Černíkovice 213

82 let

Netíková Blanka Černíkovice 37

83 let

Handová Zdenka Černíkovice 166

88 let

Krulichová Marie Domašín 43

Augustin Bořivoj Černíkovice 151

95 let

Vašatová Marie Černíkovice 142

Blahopřejeme!!!

„V ěk není to, v čem poznává se stáří. Když oči věčným mládím 

září

a když se srdce umí pousmát, tak ten věk není vůbec znát.“

V neděli 16. listopadu oslavila své vzácné jubileum, 95. narozeniny, paní Marie 
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Vašatová, Černíkovice 142. V současné době je to nejstarší obyvatelka Černíkovic.

Na svůj obdivuhodný věk, má paní Vašatová velmi dobrou paměť. Často vzpomíná na 
svůj život a ráda o něm vypráví. Její zálibou jsou knížky. Je nejstarší čtenářkou naší 
knihovny. Pravidelně si půjčuje a čile čte. Baví ji i televizní „Prostřeno“. Nejraději je 
mezi svými, v kruhu své velké, rozvětvené rodiny, která o ni s láskou pečuje. Velkou 
pusu posílají všechna pravnoučata.

Milá paní Vašatová, do dalších let Vám přejeme za celou Vaši rodinu, za SPOZ, za 
knihovnu a její čtenáře, za všechny, kteří Vás mají rádi, hlavně hodně zdraví, štěstí, 
pohody a spoustu sluníčka. 

Za všechny Mgr. Jana Hovorková

Vzpomínáme

6.10.2014 Josef Šitina (52 let) Černíkovice 112

3.12.2014 Bohuslav Michalička (77 let) Černíkovice 131

Narozené děti

23.9.2014 Sebastián Schejbal Černíkovice 51

23.9.2014 Vojtěch Kolář Černíkovice 192

21.10.2014 Klaudie Šustková Černíkovice 240

Amálka Šustková Černíkovice 240

3. 11.2014 Alena Ešpandrová Černíkovice 203

20.11.2014 Barbora Valášková Černíkovice 40

Vítání občánků

„Co krásnějšího je tu, co platnějšího světu,

než hebká náruč matky, v ní dítě, poklad sladký…“

29. listopadu 2014 se v obřadní síni Obecního úřadu vČerníkovicích konaly opět dva 
obřady „Vítání občánků“. Nových miminek z Černíkovic a Třebešova bylo 8.

Milé vystoupení již tradičně zajistily děti z MŠ s paní učitelkou, Dis. Olgou Klárovou. 
Patří jim velké poděkování.

Poprvé pozdravila a přivítala naše občánky nová paní starostka, Zdenka Jedlinská. 
Popřála všem dětem zdravý, šťastný a úspěšný život.

Černíkovice

Vítali jsme: Václava Šmídu, Vojtěcha Stejskala, Jana Cvejna,

Marka Plíštila, Sebastiána Schejbala, Vojtěcha Koláře

Třebešov

Vítali jsme: Tomáše Gabriela a Sáru Arnoštovou
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Mgr. Jana Hovorková, tajemnice SPOZ

Starosta informuje

Vážení občané,

komunální volby rozdaly karty do zastupitelstva obce. Musím poděkovat  těm, 
kteří jste dali hlas i mé osobě, ani jsem nečekal tak dobrý výsledek po článcích ke 
komunálním volbám. Jen mě je líto některých kandidátů, že se do zastupitelstva 
nedostali, díky špatnému zákonu.

Bylo velice dobře vidět, že si občané nedají podsouvat názory, které jsou jen 
planou řečí, že kritizují a třeba nerespektují své daňové povinnosti k obci. Proč je 
vytýkáno zadlužení obce atd.? Na toto se musí nahlížet z více vazeb. Především naše 
obec je velice dobře položena v blízkosti území dynamicky se rozvíjejících se ploch a 
center, Solnice, Kvasiny,  Rychnov, Častolovice, Kostelec a bylo by špatné toto 
nepodchytit, ale to se dělá také pro naše občany.

Jak jsem se zmínil v minulém zpravodaji, obec zestárla. Nová zástavba byla 
nutností. Obec v roce 2001 měla 756 obyvatel a v roce 2002 po přemístění ÚSP do 
Rychnova 660. Pak se provedla malá zástavba v Domašíně a u MŠ s mírným 
nárůstem do roku 2010, s 680 trvalých obyvatel v obci. Od 1. ledna 2014 je hlášeno 
710 obyvatel a k dnešnímu dni 720 obyvatel, což je o třicet obyvatel nárůst, ale také 
zhruba o 300 tisíc více do rozpočtu obce. Při zkolaudování  30 rodinných domů 
přijde do rozpočtu zhruba 1 mil. Kč a to je třeba mít i v podvědomí a vědět, že bude 
naplněnost MŠ a především ZŠ, kdy v minulých letech hrozilo obci hradit 
neinvestiční náklady na platy učitelů, pro malý počet žáků ve třídě, takže obec rychle 
reagovala na tento trend. 
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I s tímto zadlužením obce bude obec moci 

pokračovat  ve větších investicích. V letošním roce se podařilo udělat hodně práce, 
především výměna vodovodního řádu se zdravotní technikou a úpravou hygienických 
předpisů v MŠ, což si pochvalovala i hygienická kontrola. Provedla se výměna 
zábradlí u mostu u Vítečkových s nezbytnou úpravou uchycení, byly upraveny některé 
kanalizační šachty, byla realizována Protipovodňová opatření (s novým rozhlasem pro 
Černíkovice a Domašín), pomohlo se s rekonstrukcí závětří u kostela, byly provedeny 
rozsáhlé úpravy hřbitova s tříděním odpadů, kde chybí terénní úprava a část nového 
plotu, povedlo se odstranit  a upravit největší nátrž na řece Bělé, byla provedena 
generální oprava vozidla Multicar, byla provedena studie na rekonstrukci 
OÚ,dokončuje se projekt na přemístění  autobusové zastávky u pomníku, obec 
podporovala místní spolky a akce pro děti. Teď je na novém zastupitelstvu, zda 
pokračovat vtrendu, jaký byl nastolen.                                                                                                                                                                    

Závěrem děkuji všem zastupitelů, členům komisí, SPOZu, ale i občanům, kteří 
se za mého 24-letého působení  ve funkci starosty svou prací na rozvoji našich obcí 
podíleli a  k nastávajícím vánočním svátkům, příjemné prožití v kruhu rodinném a 
přátel, dětem bohatého Ježíška a v novém roce hodně zdraví, štěstí a spokojenost, 

přeje odstupující starosta Václav Dušek  

Usnesení č. 2

z mimořádného veřejného zasedání OZ, konaného 27. 11. 2014 ve společenské místnosti DPS 
v Černíkovicích.

Obecní zastupitelstvo Obce Černíkovice

I. Bere na vědomí

1. Kontrolu usnesení z minulého jednání OZ

2. Zprávu starosty obce

II. Schvaluje
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1. Uzavřít Smlouvu č.14218291 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 
prostředí ČR, mezi Státním fondem životního prostředí ČR se sídlem Kaplanova 1931/1, 140 
00 Praha 4 a Obcí Černíkovice, Černíkovice 55, 517 04 Černíkovice, která se zabývá 
podporou v rámci Operačního programu Životní prostředí, Prioritní osa 1- Omezování rizika 
povodní a pověřuje starostku tuto smlouvu podepsat.

2. Prodej pozemkové parcely par.č. 3212/2 která je ve vlastnictví slečny Anny 
Hermanové, Lukavice 17 a která ji prodává s předkupním právem pro Obec Černíkovice 
slečně Lucii Mertlíkové a panu Michalu Šaršoňovi, Sokolovská 1347, Rychnov nad 
Kněžnou.

Zdenka Jedlinská   Jiří Školník

starostka           místostarosta

Usnesení č. 3

z veřejného jednání OZ, konaného 11.12.2014 v společenské místnosti DPS v Černíkovicích.

Obecní zastupitelstvo Obce Černíkovice

I. Bere na vědomí:

1. Kontrolu usnesení z minulého jednání OZ

2. Zprávu o hospodaření do 30. 11. 2014

3. Jmenování inventarizačních komisí

II. Schvaluje

1. Rozpočtová opatření č. 5, č. 6, č. 7 a č. 8.

2. Rozpočtový výhled na rok 2015, 2016 a 2017 dle přílohy

3. Rozpočtové provizorium Obce Černíkovice na období do schválení rozpočtu na 
rok 2015 dle přílohy.

4. Obecně závaznou vyhlášku č.1/2014 o skutečných nákladech na sběr a svoz 
netříděného komunálního odpadu dle přílohy.

5. Obecně závaznou vyhlášku č.2/2014 o stanovení systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na katastrálním 
území obce Černíkovice včetně jejich biologicky rozložitelné složky a systému nakládání se 
stavebním odpadem, dle přílohy.

6. Přijmutí finančního daru ve výši 150.000,.Kč od firmy ZEAS Podorlicko a.s., 
Trnov.

7.Pověřuje příkazce operace a správce rozpočtu k provedení rozpočtových opatření v 
položkách příjmy a výdaje neomezeně v měsíci prosinec, od termínu konání schůze 
zastupitelstva do 31. 12. 2014, i v případech kdy se bude měnit objem rozpočtu či dojde k 
přesunu finančních prostředků mezi paragrafy. Na nejbližším dalším veřejném zasedání bude 
zastupitelstvo s tímto provedeným rozpočtovým opatřením seznámeno.

8. Finanční příspěvek na akci „Nejúspěšnější sportovec Rychnovska roku 2014“ ve 
výši 1.000,-Kč
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9. Podepsání smlouvy mezi Sociálními službami města Rychnov nad Kněžnou a obcí 
Černíkovice na jednorázový finanční příspěvek ve výši 24.000,-Kč o umístění našeho občana 
do domova s celodenní pečovatelskou službou v RK. Tento příspěvek uhradí obci 
Černíkovice rodina žadatele.

10. Podepsání smlouvy o umístění a provozování kontejneru na sběr textilu v obci 
Domašín s firmou REVENGE, a.s. Boskovice.

11. Vyplacení finanční částky ve výši 8.000,-Kč za služebnost na uložení inženýrské 
sítě v par.č. 1170/4 (ostatní plocha) a pověřuje starostku podepsáním smlouvy.

12. Podepsání příkazů k úhradě faktur za Protipovodňová opatření firmě Emil 
Onderka, Valašské Meziříčí stávajícím podpisovým vzorem u ČNB, pobočka Hradec 
Králové.

13. Odstoupení od Kupní smlouvy se smlouvou o předkupním právu mezi Obcí 
Černíkovice a slečnou Annou Hermanovou, Lukavice 17 dle odst. Čl. IV. A V. této smlouvy.

III. Ukládá:

1. Komisi ŽP zaslat odpověď na řešení žádosti toulavých a polodivokých koček v 
Domašíně.

2. Investiční komisi o naléhavou schůzku řešení přestavby OÚ, případné rozšíření ZŠ 
a pokračování úprav MŠ.

IV. Zamítá:

ČEZ Distribuce, a.s. úhradu nákladů na vystavenou fakturu č. 9126122536, ve které byly 
zúčtovány náklady na věcná břemena v roce 2009 a po zavkladování věcných břemen v roce 
2014 byly náklady vyšší o 8.614,79 Kč.

Zdenka Jedlinská   Jiří Školník

starostka           místostarosta

OZ schvaluje:

V souladu s § 84 odst. 2,písm.1), zákona č. 128/2000 Sb., o obcích

bod 2/ starostu obce paní Zdenku Jedlinskou

            místostarostu obce pana Jiřího Školníka

bod 3/  finanční výbor ve složení předseda Irena Čeplová, členy Eva Klapalová, 
MUDr. Josef Stodůlka

bod 4/  kontrolní výbor předseda Václav Dušek

bod5/   členy kontrolního výboru jsou Jaroslav Krištuf a Zdeněk Šitina

bod 6/ investiční komise ve složení předseda Josef Šitina, členy jsou Ing. Pavel Pohl a 
Kamila Chlumecká

bod 7/  předseda komise ŽP a veřejného pořádku zvolen Ing.Petr Víteček, členy Milan 
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Hlavsa a Roman Hubálek

bod 8/ finanční odměny neuvolněných členů zastupitelstva

bod 9/ volba zástupců do VSCS,Dolní Bělá, Mikroregión Rychnovsko a Splav

bod 10/ novou strukturu Obecního úřadu

bod 11/ podání žádosti na královéhradecký kraj, Pogram POV –Program č15 POV 02-
úprava veřejného prostranství, autobusová zastávka u pomníku

Zdena Jedlinská      Jiří Školník
starostka   místostarosta

Poděkování bývalému starostovi, panu Václavu Duškovi

Milý Vašku ,

chtěla bych Ti poděkovat za dlouholetou, vstřícnou spolupráci, konkrétně 
osmnáctiletou! 

Za tu dobu se ve školství v Černíkovicích mnohé změnilo, postavilo, vylepšilo.

Sotva jsi nastoupil do funkce, začaly velké úpravy ve škole. V létě 1992 se dělala 
nová fasáda, v únoru 1997 se otvírala keramická dílna. V letech 1997 - 1998 byla 
zajištěna celková rekonstrukce sociálního zařízení ve škole.

V červnu 1998 proběhly zdařilé oslavy 150. výročí otevření černíkovické školy, které 
Obecní úřad v Černíkovicích v čele s Tebou spolehlivě pomáhal zajistit.

Zlomový byl rok 2003, kdy došlo k integraci ZŠ se ŠD, MŠ a ŠJ – přešli jsme do 
právní subjektivity. Nebylo to jednoduché, ale společně jsme to zvládli.

V červnu 2004 uběhlo 650 let od založení obce. Oslavy byly opět na vysoké úrovni.

V létě 2005 došlo k výměně topení v celém zařízení. O prázdninách 2007 se zvětšily 
prostory ŠD o 1 místnost, v roce 2008 byly vybaveny novým nábytkem.

Ani školka a jídelna nezůstaly pozadu. V roce 2011 se do poschodí vrátila nová, 
moderně vybavená učebna. V roce 2012 proběhla výměna oken v ZŠ. K velkým 
změnám v MŠ a ŠJ došlo i letos.

To jsou jen některé z mnoha akcí, pod kterými jsi „podepsaný,“ které jsi pomáhal 
realizovat. 

Ještě jednou Ti děkuji za všechny malé školáky i velké školačky z MŠ, ZŠ, ŠD a ŠJ, 
které jsi vždy podporoval.

Do další životní etapy Ti přeji hodně zdraví, stálý životní elán a optimismus.

Měj se vždy „fanfárově,“ jak říkal malý František z „Kouzelné školky“, televizního 
vysílání pro mateřské školy.
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Velké poděkování též za celý SPOZ.

Mgr. Jana Hovorková,
bývalá ředitelka ZŠ a MŠ
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Z činnosti OÚ Černíkovice

Jablečný výrobek

Již po druhé se stalo štrúdlování součástí akce pro 

důchodce konané v pátek 14. 11. 2014 v KD Černíkovice. Záměr o zapojení i našich seniorů 
do výroby jablečných pochoutek letos nevyšel, z letošních 12 soutěžních pochoutek bylo 
pouze 5 výrobků upečeno našimi seniorkami. V průběhu setkání bylo možné ochutnat a poté 
ohodnotit 3 donesené výrobky. Na stole byly k vidění i k ochutnání koláčky, košíčky, 
dortíčky, nepečené kuličky, jablečné květy a řezy mnoha podob.

Pořadí „Jablečný výrobek 2014“

1. místo Zevelová Šárka jablečný dortík

2. místo Kopecká Jiřina řezy s citronovou polevou

3. místo Mgr. Hovorková Jana košíčky

Vašatová Martina řezy se zakysanou smetanou

4. místo Štěpánková Markéta nepečené kuličky

Zdena Jedlinská

Setkání důchodců

V pátek 14. 11. 2014 se konalo v KD v Černíkovicích již šesté „Posezení důchodců“. 
Všech účastníků z Černíkovic, Domašína a Třebešova byla necelá stovka.

Bývalý starosta, pan Václav Dušek, všechny pěkně přivítal a potom už předal mikrofon 
nové paní starostce, Zdence Jedlinské. Také ona seniory srdečně pozdravila, seznámila je 
s programem a popřála jim příjemný den. Do třetice vystoupil s milou zdravicí nový 
starosta Třebešova, pan Jaroslav Hovorka.

Ještě před začátkem programu poděkovala panu Václavu Duškovi za vstřícnou spolupráci 
Mgr. Iva Dernerová, ředitelka ZŠ a MŠ, zúčastněné paní učitelky, bývalá ředitelka a za 
ŠJ paní Hana Vítečková. Potom už následoval pestrý program všech dětí z MŠ, ZŠ, ŠD a 
dramatického kroužku. Střídaly se písně, básně, vtipy, pohádky a taneční vystoupení. Na 
závěr připravily děti opravdový „bonbónek.“ Byla to vzpomínka na známé hudební 
skupiny a hity minulých let. Bouřlivý potlesk byl odměnou šikovným účinkujícím.

Všechny důchodce potěšily dárečky od dětí, malé keramické podkovičky pro štěstí. Moc 
děkujeme. Poté senioři ochutnali slaďoučké koláče, sponzorský dar pekárny BEAS 
Lično. Děkujeme. Všem též chutnal výborný oběd a skvělé zákusky. Potěšil i finanční 
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příspěvek od OÚ. Za vše jsme vděčni.

O další, velmi zajímavý program, se postaral pan Vladimír Locker,známý fotograf a 
kameraman. Během celého roku zachycuje zkušeným okem všechny důležité momenty a 
události, které jsou spjaty s obcí. Nezapomíná ani na Domašín a Třebešov. Všechny 
přítomné potěšil. I jemu moc děkujeme.

Senioři měli také možnost ochutnat, posoudit 

a ohodnotit výborné zákusky, které byly přihlášeny do soutěže „Jablečný výrobek.“ 
Myslím, že všichni odcházeli z pěkně prožitého dne radostně naladěni a s úsměvem na 
rtech.

Tak příští rok opět na shledanou!

Za spokojené seniory Mgr. Jana Hovorková

Praktická žena

Pátého kurzu praktická žena se zúčastnily pouze čtyři ženy, 

ale jelikož se jednalo o eukauistiku – zažehlované voskovky a pro tvorbu je potřeba větší 
prostor, vůbec to nebylo na škodu. Nakonec jsme se opět naučily něco nového a velmi 
zajímavého. Se svými „obrázky“ jsme již zúčastnily výstavy ručních prací v sousedních 
Voděradech.

Třetí nedělní dopoledne v listopadu proběhl plánovaný kurz zdobení perníčků, o tento kurz 
byl velký zájem. Pod vedením paní Michálkové jsme začali zvládat krásné krajkované 
perníčky. Každý svůj výrobek jsme mohly dozdobit perličkami ale i speciálními 
potravinářskými práškovými barvami. Všechny účastnice si kurz velmi pochvalovali, bylo 
znát i na tom, že se 3 hodinový kurz protáhl o další hodinku.

Zdenka Jedlinská

Novinky z Černíkovic
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Svoz odpadů 

v roce 2015

Cena za svoz a odstraňování komunálních odpadů pro rok 2015 zůstává stejná a to 
600,- Kč na osobu/rok. 

Vzhledem k tomu, že se každoročně mění skutečné náklady na sběr netříděného 
odpadu, musel být pozměněn text Obecně zavazné Vyhlášky.č.1

Klub Důchodců

Vážení spoluobčané,

na jaře letošního roku jsme vás informovali o možnosti ustavení tzv. „Klubu 
důchodců“. Zároveň jsme požádali o vyplnění dotazníku, abychom zjistili případný zájem.

Zpětná reakce vyzněla negativně. Pro ustavení tohoto spolku se vyjádřilo pouze 6 
občanů. Z uvedených důvodů nemá dle našeho názoru smysl spolek zakládat. Zároveň vás ale 
upozorňujeme, že pro ty, kteří se chtějí nějakým způsobem kulturně vyžít, je možnost 
požádat o členství ve spolku stejného charakteru v Solnici. Spolek má již letitou tradici, 
pořádá řadu výletů pro své členy, kterými jsou i některé občanky naší obce.

M. Nováková

Novoroční výšlap

Zveme Vás již tradičně na novoroční pochod okolo naší obce, sraz ve 14 hodin v parčíku 
před ZŠ. Trasa bude opět upřesněna podle počasí. Na závěr jsou všichni srdečně zváni na 
teplou polévku a opečeného buřta do pohostinství pana Štěpánka.

BOHOSLUŽBY

Pořad bohoslužeb v kostele Povýšení Sv. Kříže v době Vánoční roku 2014:

24. 12. „Půlnoční“ mše svatá– bude od 21 hodin.

Bude slavnostní, zpívaná a bude sloužena za našeho bývalého pana faráře ThDr Františka 
Haška.

Bohoslužby ve dnech 25. 12., 26. 12., 28. 12., a 1. 1. budou vždy od 8 hodin.
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Zprávy ze ZŠ a MŠ Černíkovice

Prosinec. Poslední měsíc v roce bývá nevlídný, deštivý, jen někdy děti 
rozveselí sněhová nadílka. 21. prosince je od nás sluníčko nejdále, ale současně se 
k nám začíná pomalu vracet a den se začíná opět prodlužovat. Je to den zimního 
slunovratu, který lidem vždy přinášel naději, že jim slunce v příštím roce zajistí 
bohatou úrodu. Jen krok za zimním slunovratem přicházejí Vánoce. Příprava na 
ně trvá 4 týdny, je to období Adventu.

Akce školy

Zubní hygiena

V pátek 17. 10. 2014 

nečekalo na děti první dvě vyučovací hodiny učení, ale 2 studentky Lékařské fakulty 
Univerzity Karlovy v Hradci Králové, kde studují obor Zubní lékařství a potom ještě 
kouzelník. 

První hodinu proběhlo proškolení dětí týkající se zubní hygieny, které probíhá 
v rámci preventivního zubního programu DentalPrevention.

Děti byly seznámeny se zuby, s jejich stavbou a anatomií, s kazem a příčinách 
jeho vzniku. Dále byly seznámeny s technikami, metodami a pomůckami čištění zubů. 
Vše bylo přizpůsobeno věku žáků. 

Výklad doprovázela prezentace s využitím pomůcek – model zubů a kartáček 
k názornému nácviku čištění. Po výkladu teorie následovala praktická část, při které 
se prováděl vlastní nácvik a kontrola zubních kartáčků. 

Tento preventivní zubní program je financován firmou Curaprox a školení 
bylo zdarma. 

Kouzelník v MŠ
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Ve školce 

nás od 9 hodin čekal kouzelník. Předvedl nám kouzlení s kartami, kuličkami, svítící 
koulí, se šátečky… Zapojil děti i paní učitelky, marně jsme dumali, jak kouzla 
provádí. Děti tleskaly, hlasitě kouzelníka povzbuzovaly a moc si představení užily. 
Nakonec si mohly opatrně pohladit vykouzleného zakrslého králíčka. Určitě si pana 
kouzelníka pozveme i příští rok.

Setkání důchodců

Na 14. 11. 2014 si naše děti ze školy i školky a dramatický kroužek připravily 
kulturní program na „Setkání důchodců“. Setkání bylo spojeno i s ochutnávkou jablečných 
výrobků a se slavnostním rozloučením s bývalým starostou Václavem Duškem. 

Každá třída si pro babičky a dědečky připravila básničky, písničky a  zdramatizované 
pohádky. Na závěr celý sál roztleskalo hudební vystoupení, kde si všichni účastníci společně 
zavzpomínali na starší písničky a hity minulého století.  Slova chvály nás hřála u srdíček.

Advent – rozsvícení stromu

Advent začíná poslední nedělí v listopadu, kdy se rozsvěcejí vánoční stromky na 
veřejných prostranstvích. I my jsme 30. listopadu, v parku před školou, takový strom 
rozsvítili a předvánoční náladu se pokusili přivodit několika písničkami, které si pro 
návštěvníky naše děti připravily. 
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Dárkování

V pátek 12. prosince 2014 jsme se sešli před Kulturním domem v Černíkovicích, abychom 
takový dopis se svým přáním Ježíškovi napsali a poslali ho pomocí balónku do jeho domova. 
Na povel herce Václava Vydry se nám podařilo vypustit 135 balónků.

Naše dárkování pokračovalo na sále vánoční besídkou. Děti ze školy a školky si připravily 
pro rodiče a blízké vystoupení plné básniček a písniček. Celý sál roztančily starší hity v 
podání školních tanečníků. Škoda, že mnoho účastníků nevydrželo a uprostřed besídky 
odešlo domů. Byl to dárek od všech dětí pro vás!

Vánoce bílé, ať potěší Vaše srdce,

my Vám zdraví přejeme a štěstí v novém roce.

Za děti a kolektiv ze ZŠ Černíkovice Mgr. Iva Dernerová

Pro naše nejmenší

Milé děti,

i tentokrát máme připravený úkol – u stromečku je připravených několik dárků. Uhodnete, co 
se skrývá v balíčcích? Kolik dárků je u stromečku? Pokud nebudete vědět, co některý balíček 
ukrývá, v levém dolním rohu je nápověda. Po vyřešení této hádanky si můžete obrázek 
vymalovat.

Přejeme šťastné a veselé Vánoce!
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TJ Sokol

Začátek podzimní části nového ročníku 1.B tř. pro naše mužstvo nezačal 
dobře. V prvním kole prohra s Rychnovem 1:3 a následovala druhá 3:1 v Doudlebách. 
Pak menší záplata v povinném vítězství nad Lípou 3:2 a následná prohra ve Zdelově 
1:4. Po těchto utkáních došlo k doplnění a posílení družstva, které bylo dohodnuto již 
před začátkem soutěže a to o hráče Jana Plašila z SK Týniště nad Orlicí, který v 
našem oddíle začínal jako žák. Další posilou byl Dominik Trejtnar z Sp. Rychnov.

Následné utkání na domácím hřišti s B. Vamberk přineslo kvalitní výkon 
celého mužstva vítězství 4:1. Skvělé byly hlavně posily, které strhly i ostatní k 
dobrému výkonu. Od tohoto kola se výkon zvedal ve všech dalších zápasech, jen 
zápas v Lípě prohra 3:0. A hlavně domácí prohra se Zdelovem 0:1 byla špatná, neboť 
jsme přišli o dva vyloučené Vítečka a Seiberta, u kterého se ukázalo dlouhodobější 
zranění do konce sezóny.

V dalším utkání ve Vamberku ukázalo naše mužstvo sílu a zvítězilo 4:1. Další 
utkání hrané v Albrechticíh přineslo oboustranně výborný fotbal, ve kterém jsme 
uhráli remízu 2:2 a na pokutové kopy si naše družstvo připsalo další bod a tak 
poslední kolo přineslo boj první čtyřku s L.Borohrádek. Utkání pro diváky zajímavé 
přineslo naše vítězství 5:1 a postup do skupiny o postup, což bylo velice důležité, 
neboť skupina o sestup je nabitá, Zdelov, Deštné, Borohrádek, Jaroměř B, Lípa, 
Předměřice, Vamberk a Smiřice.

V naší skupině o postup se utkáme v 1.jarním kole 21. března 2015 v Českém 
Meziříčí, následně doma s l.Hradec, pak v Doudlebách, doma s Opočnem a následně 
pak třikrát venku v Albrechticích, Malšovicích a v Rychnově, následují odvety.

Naše B družstvo začalo daleko lépe. Hned v prvním kole si odvezlo dva body 
za remízu 2:2 z Voděrad a druhý bod si připsalo za pokutové kopy, které vychytal 
Jakub Jedlinský. Následné získalo tři body za vítězství s AFK Častolovice B.

Pak přišly porážky a stálé omílané, bez tréninku se nedá hrát. Až závěr soutěže 
přinesl vítězství nad Rokytnicí, remízu v Křivicích a doma s Dobruškou B a ani na 
pokutové kopy jsme nebyli úspěšní. V tomto družstvu patřili k oporám nejstarší hráči.

V současné době náš oddíl připravuje už IX. ročník zimního turnaje na umělé 
trávě. Naši nejmladší, mladší přípravka pod vedením Jakuba Jedlinského si v 
turnajích vedla velice úspěšně a z osmi turnajů (16 zápasů) neprohrála ani jedno 
utkání, jen v jednom remizovala s Ohnišovem.

U těchto žáčků se tabulka nedělá. I tak nám tato přípravka dělá radost. Toto 
družstvo bylo přihlášeno do halové ligy. V první halové lize v Rokytnici získalo 1. 
místo z osmi účastníků v 2.kole skončilo třetí a v třetím na šestém místě vždy z osmi 
účastníků.
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Tělovýchovná jednota Sokol k nastávajícím vánočním svátkům Vám všem přeje, 
příjemné prožití a po celý rok 2015 pevné zdraví, spokojenost a hodně štěstí. 

Výbor TJ Sokol

Kultura

Čertovské řádění 

Letošní předvečer svátku svatého Mikuláše byl v naší obci opět velmi rušný. 

Pravděpodobně kvůli zvýšenému výskytu zlobení u černíkovických dětí vyslal sám Lucifer 

k ruce Mikuláši a andělovi početnou družinu pekelníků. Ti byli vybaveni nejen tradičními 

účinnými prostředky jako pytli, košťaty, řetězy a soupisy hříchů, ale tentokrát i špehem, 

který na sebe vzal podobu kočky, která po vesnici obchází celý rok a pamatuje si všechny 

dětské prohřešky. Ta také vedla pekelnické kroky k domům těch největších zlobivců, 

neposlušníků, odmlouvačů a jiných povedených dětiček. 

Čerti, jako utržení z vlastních řetězů řádili a Mikuláš měl co dělat, aby je zkrotil. 

Někdo říkal básničku, někdo zpíval, někdo bubnoval, aby se vykoupil ze spárů pekelných. 

Zvěd v podobě kočky dokonce odhalil podvod, jenž se na čertech chtěl dopustit jeden 

nezvedenec, který chtěl Mikuláše uchlácholit sliby a básničkou, kterou říkal již minimálně tři 

roky po sobě. To mu nejen neprošlo, ale málem to s ním dopadlo velice nepěkně! To budiž i 

varování pro ostatní – balamutit čerty se nevyplácí.

Jedno však slyšeli čerti s Mikulášem a andělem v každých dveřích a z každých úst. A 

to byly sliby! Neustálé slibování, ale co z toho, když je slyší každý rok. A proto se shodli, že to 
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již tolerovat nebudou a příští rok vyrazí čerti sami, bez Mikuláše a anděla a budou jen brát 

do pytlů a vařit v kotlích. Inu – máte se na co těšit, trapiči.

Čert Jedaius

SDH Černíkovice

Vinobraní

V sobotu 4. října 2014 jsme pořádali v Kulturním domě již tradiční  
vinobraní.Opět chci touto cestou poděkovat všem, kteří se nějakou měrou podíleli na 
zdárném průběhu této velmi úspěšné akce. Opět nám hrála hudební skupina 
„POKROK“ z Kostelce n. Orl. a jako pokaždé zase pěkně. Je pravda, že 
Černíkovských je na zábavě míň a míň, za to cizí si zábavu užívají. 

Plamen 2014-2015

Další  týden v  sobotu  11. října  se oddíly  našich  mladých  hasičů  rozjely do 
Rokytnice v. Orl h., kde se uskutečnilo zahájení celostátní hry „Plamen 2014-2015“ 
Konalo se tam podzimní kolo Závodu požárnické všestrannosti. Mladší obsadili  z 21 
družstev, což bylo 32 pětičlenných hlídek, 5.místo a starší z 21 družstev, tam bylo 33 
hlídek, 9.místo. S tímto hodnocením pokračují do jarního kola, které se uskuteční 
koncem května v Přepychách. Děkujeme všem mladým hasičům za dobrou 
reprezentaci sboru i obce.

Z další činnosti SDH Černíkovice

V  měsíci  listopadu  proběhla  brigáda  na  uskladnění  materiálu  a  na  
zazimování  techniky.

Jak už jsem se zmínil v minulém čísle, naše družstvo mužů vybojovalo 1.místo 
v okrskové soutěži a 1.místo v netradiční soutěži o Třebešovského beránka, proto  
jsme pro ně a pro družstvo z Domašína uspořádali opékání tohoto vyhraného  
beránka. Akce probíhala 29. listopadu 2014 v požární zbrojnici v Domašíně. Tímto 
bych chtěl domašinským poděkovat, jak za pomoc při soutěži tak i zhoštění se 
výborného grilování a guláše. 

Připravujeme Výroční valnou 
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hromadu. Termín je proti minulým rokům posunut až na únor, členové našeho sboru 
se sejdou  v sobotu 7.února v 16.hodin v kulturním domě.

Dále připravujeme na sobotu 7. 

března 2015 PLES HASIČŮ. Samozřejmě že není jenom pro hasiče a proto jste 
všichni zváni už dopředu, abyste s tím mohli počítat a udělat si čas na trochu kultury.  

               Nakonec bych chtěl poděkovat všem našim členům za odvedenou práci v 
letošním roce, popřát jim a jejich rodinám i všem občanům našich obcí krásné prožití 
svátků Vánočních, hodně štěstí, zdraví a spokojenosti v nastávajícím roce 2015.

                                   Za výbor SDH Černíkovice starosta sboru Josef Šitina
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SDH Domašín

Zpívání u kapličky

Hlavní společenskou událostí v 

adventní době je v Domašíně již po několik let Zpívání u kapličky. Tuto bohulibou 
akci před čtyřmi roky vymyslely a za pomoci hasičů realizovaly domašínské ženy, a 
protože se setkala s velmi příznivým ohlasem veřejnosti, stala se z tohoto nápadu 
hezká tradice.

A tak se i letos v pátek 12. prosince v podvečer sešlo u krásně vyzdobené a 
nasvícené kapličky početné a natěšené obecenstvo. Aby prožitek ze zpívání byl co 
nejpohodovější, bylo připraveno tradiční občerstvení pro tuto roční dobu: Pro děti čaj, 
pro dospělé svařák, grog a také perníčky a preclíky.

Program opět uvedla svým proslovem paní Milena Nováková. Přivítala 
všechny přítomné, zvláště pak naši novou starostku, paní Zdenu Jedlinskou a 
především 19-ti členný komorní sbor X-TET z Rychnova nad Kněžnou, se 
sbormistryní paní Dášou Zemánkovou.

Protože se akce konala v předvečer svátku Sv. Lucie, připomněla, že tato 
světice je patronkou švadlen, kočích a dalších řemeslníků. Zmínila i některé mýty, 
pověry a zvyky, které se k tomuto svátku vztahují. Podle jednoho z nich kdysi 
obcházely domy bíle oděné ženy a dívky, kterým se říkalo „Lucky“ a dělaly si legraci 
z mužů tím, že je pošťuchovaly vařečkami, kvedlačkami a jiným kuchyňským 
náčiním a při tom je natíraly povidly, kolomazí i jinými mazadly a sypaly je moukou. 
Pro nás chlapy je asi dobře, že se tato tradice do dnešních dnů nedochovala!

Paní Nováková poté obrátila pozornost nás posluchačů k Vánocům, a s tím, že 
k nejlepšímu přiblížení jejich atmosféry může pomoci správně vybraná hudba, předala 
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slovo paní sbormistryni Dáše Zemánkové a sboru X-TET. Ten za doprovodu kytary, 
basy a houslí, zazpíval, pro tuto dobu nastudovaný, výběr ze slezských koled.

Jednotlivá čísla programu uváděla paní sbormistryně sama. Byl to krásný 
zážitek, po právu odměňovaný častým potleskem obecenstva. Tomu všemu z kapličky 
pozorně naslouchali panenka Maria s Josefem a pečlivě při tom hlídali jesličky s 
malým Ježíškem.

Po skončení programu a posledním potlesku se společnost přemístila na 
kopeček do připravené a slavnostně vyzdobené klubovny ve zbrojnici.

Na tomto místě je třeba poděkovat sboru X-TET v čele s paní sbormistryní za 
nevšední zážitek, který vždy dokáže pohladit na duši, a dále paní starostce a novému i 
bývalému vedení obce za finanční výpomoc a dopravu účinkujících. Samozřejmě 
děkujeme i domašínským ženám za napečené dobroty, hasičům za občerstvení, a také 
dětem za jejich pomoc při výzdobě!

Ve zbrojnici pak akce pokračovala 

občerstvením: Byl podáván guláš a vídeňské párky, k dispozici byly dobroty 
připravené na stolech a o žízeň bylo samozřejmě rovněž postaráno. A tak se povídalo, 
ještě i zpívalo, prostě bavilo tak, jak se komu hodilo a líbilo.

Ve zbrojnici došlo také k jednomu slavnostnímu aktu: Domašínské ženy 
udělily našim kuchařům, Štefanovi Trebatickému a Standovi Lemfeldovi mladšímu, 
řád „ Zlaté vařečky“.

Ještě se krátce zmíníme o další akci ve zbrojnici a pod pergolou: V minulém 
Zpravodaji jsme informovali o hasičské soutěži o Třebešovského beránka, kterou za 
pomoci naší stříkačky vyhráli kamarádi z Černíkovic. Ti se rozhodli využít našeho 
zařízení a beránka ugrilovat společně s naším družstvem na našem grilu. Protože 
beránek byl malý, přidaly se na rožeň ještě dvě kýty, i o další občerstvení jsme se 
společně podělili, a tak se vše oslavilo tak, jak se na hasiče sluší. Určitě nyní budou 
vztahy mezi našimi sbory ještě pevnější než doposud!

Pro informaci členů uvádíme, že v sobotu 27. prosince proběhne inventarizace 
materiálu a 17. ledna se bude konat volební výroční valná hromada.

Při pohledu do našich záznamů jsme zjistili, že se v říjnu dožil 70 let náš 
dlouholetý člen, bratr Oldřich Trejtnar. K jeho kulatému výročí mu přejeme hodně 
zdraví a štěstí a děkujeme za jeho práci pro sbor!
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Protože je závěr letošního roku již prakticky za dveřmi, tak závěrem naší 
zprávy děkujeme našim aktivním členům za jejich práci při brigádách, při přípravě a 
realizaci námi pořádaných akcí. Soutěžnímu družstvu děkujeme za dobrou 
reprezentaci sboru, za spolupráci a pomoc obecnímu úřadu a našim sponzorům a 
domašínským ženám za jejich nápady a zápal v práci pro obec Domašín!

A na úplný závěr přejeme našim členům i jejich rodinám a také všem občanům 
obou našich obcí krásné a pohodové Vánoce a co nejvíce zdraví, štěstí a úspěchů v 
roce 2015!

Výbor SDH Domašín

Udělení řádu zlaté vařečky

My občanky a občané Domašína u vědomí toho, že ctihodní pánové Štefan 
Trebatický a Stanislav Lemfeld ml. vždy chutnou krmi pro sousedy vážené strojí a při 
přípravě její toliko masa a omastku čerstvého z dobytka všelikého i drůbeže pernaté 
používají, brambor, zelí a zeleniny nezkažené a mouky ze zrna zdravého využívají, 
rozhodli jsme se ve jménu Sv. Lucie, patronky řemeslníků u příležitosti svátku jejího 
poděkovati vám pane Štefane Trebatický a vám pane Stanislave Lemfelde ml. za péči 
o hosty hodnou příkladu, a uděliti vám:

ŘÁD ZLATÉ VA ŘEČKY

U této příležitosti vás zavazujeme abyste:

S nezmenšenou péčí o blaho hostů se starali a chutnou krmí je hostili.

Nadále při pořádání hodování veškerých zachovali chvalitebný řád, aby všemohoucí 
Bůh nebyl urážen předně lidmi podezřelými, nesoudnými, či ducha mdlého a nebudiž 
trpěna ani žádná zhoubná hra, při níž nic jiného než nadávání a zlořečení nepovstává.

Dále pak vás zavazujeme nemíti spolků s pytláky, podloudníky ani ženami 
povětrnými, aby občanům obce, obci samé ani bernímu úřadu nebyla působena žádná 
škoda.

Posledně vás zavazujeme, aby s hosty, obzvláště domácími, ale i přespolními, 
zacházeno bylo s náležitou pozorností a úctou, a aby ty, kterýmž mok neumožní 
důstojnou chůzí po nohou vlastních se domů odebrati, nenechali jste ušlapati.

K tomu vám dopomáhej Bůh.

V Domašíně 12. prosince 2014
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MS Bělá

K podzimu patří samozřejmě i zkoušky loveckých psů, na kterých naši čtyřnozí 
kamarádi získávají loveckou upotřebitelnost. Lesní zkoušky se uskutečnily v honitbě MS 
Javornice a podzimní zkoušky se uskutečnily v honitbě MS Štědrá – Tutleky.

Podzimních zkoušek se zúčastnilo 16 psů, kteří po povinné prohlídce a losování 
byly rozděleny do tří skupin. V nich se vydali plnit v okolí Tutlek disciplíny, která jim 
ukládá zkušební řád. Po absolvování všech disciplín došlo na vyhlášení výsledků. 
Vítězem se stal český fousek Chanel ze Staropleských luk vedený panem Jaroslavem 
Vaňkem s dosaženými 300 body v I. ceně. Na druhém místě skončila krátkosrstá ohařka 
Gema z Moravcova dvora s 295 body, kterou vedl pan Jaroslav Veverka ml., na třetím 
místě byla müsterlandská ohařka Dora Černá hůrka s 292 body vedená panem 
Miroslavem Rýslem a na čtvrtém místě byla fena KO Yeti Šípová vedená naším členem 
panem Petrem Vítečkem st. s 291 body.

Největším tahákem ale byl pro příznivce myslivecké kynologie 40. ročník 
Memoriálu Richarda Knolla ve dnech 30. - 31. srpna 2014. O titul Všestranný vítěz 
České republiky 2014 nastoupilo na nádvoří opočenského zámku 20 vůdců se svými 
čtyřnohými kamarády, kteří se po slavnostním zahájení rozjeli do honitby Správy lesů 
KCM Opočno. Po dvoudenním zkoušení došlo v neděli odpoledne na slavnostní 
vyhlášení výsledků. Nejlépe hodnoceným se stal NDO Kony z Plzínů vedený panem 
Radkem Dudou v I. ceně s 487 body, na druhém místě skončila NKO Marley ze Štítek 
vedená Luďkem Můllerem s 486 body a třetí místo obsadil DO Walter z Mechova vedený 
Jiřím Drahokoupilem s celkovým počtem 484 bodů. 

Vlastní loveckou sezónu jsme zahájili v září honem na kachny. V listopadu a v 
prosinci již probíhá hlavní lovecká sezona, kdy se v naší honitbě loví především bažant 
obecný. V současné době již také probíhá přikrmování zvěře, byť počasí je zatím 
přívětivé, zvěř si ráda u krmelce vylepší svůj jídelníček.

Příznivci myslivosti mohou 29. prosince 2014 zhlédnout ukázku lovu loveckými 
dravci. V tomto termínu bude u nás opět lovit skupina sokolníků. Sraz je naplánovaný na 
myslivecké chatě v 9 hodin, odkud se přemístíme do honitby na místa, kde bude lov 
probíhat. Občerstvení v myslivecké chatě bude zajištěno.

V současné době již ve sdružení probíhá příprava mysliveckého plesu, který je 
naplánován na sobotu 24. ledna 2015. Opět Vás čeká bohatá myslivecká tombola a 
myslivecká kuchyně. K poslechu a k tanci bude hrát skupina UNIDUO. Všichni jste 
srdečně zváni.

Vážení čtenáři, další rok je za námi. Dovolte mi, abychom vám a vašim rodinám 
v tomto adventním čase popřáli klidné a pohodové Vánoce a do nadcházejícího roku 
2015 pevné zdraví, mnoho štěstí, rodinné i pracovní spokojenosti, a pokud při svých 
vycházkách vyrazíte do přírody, tak řadu nezapomenutelných zážitků. 
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                     Výbor MS Bělá Černíkovice
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Kronika

Z Černíkovické kroniky – rok 1958

Něco z kultury

Místní kino promítá pravidelně po celý rok vždy ve středu večer a v neděli 
odpoledne a večer v Jednotě u Kadleců. Pro malou účast v době červen až srpen bylo 
promítání přerušeno. Z promítaných filmů měl největší úspěch film Dobrý voják Švejk.

V květnu předvedl soubor ze Slovenska hru Velký dům. Návštěva byla velmi 
dobrá a hra se líbila. Místní ochotníci se představili hrou Na Vejtoni a to celkem 
třikrát. V červnu sehráli žáci a žákyně školy hru Dvě Maričky celkem dvakrát, návštěva 
byla veliká a provedení hry se líbilo.

Žáci a žákyně školy se představili i na Mezinárodním dnu žen svým 
programem, program byl pestrý a početnému obecenstvu se velmi líbil. V srpnu 
předvedla Třískova artistická skupina v Kulturním domě svůj pestrý program.

Na výroční schůzi Červeného kříže kromě vlastního programu a programu žáků

školy bylo jednáno o znovu založení dětské školky.

Různé

V květnu se kácí kus lesa pro rozšíření hřbitova. V témže měsíci se opravuje 
střecha kostela, šindelová se vyměnila za plechovou. Vše včetně nabarvení, a to 
dvakrát, provedli brigádníci a na vše osobně dohlížel, ale i pracoval, pan farář  Hašek.

Z nařízení ONV byla zorána louka pod strání a zaseta tam pšenice. Ta 
nevzešla a rozoraná louka ležela dlouho ladem, je tam příliš mokro.

V polovině června vstoupili do JZD zbývající samostatně hospodařící rolníci. 
Mimo družstvo zůstává pouze několik starších rolníků.

V červenci následkem trvalých dešťů se rozvodnila řeka Bělá. V parku zničila 
splav, do domku č. 100 tekla voda do obytných místností, u Hubálkových poškodila 
novou betonovou lávku, z luk bylo odplaveno seno, jinde roští a prkna a všude bylo 
hodně bahna.

V červenci byl zorganizován zájezd na Slapskou přehradu, Svatou horu u 
Příbrami a do Prahy. Zájezdu se zúčastnilo 53 osob.

     Tento rok bylo hodně jablek, hrušek a třešní, ale švestek bylo málo.

V září byla dobře viditelná po dobu jedné hodiny velká polární záře.

Po dobu školních prázdnin byla provedena generální oprava školy a školního 
bytu. Byla vyměněna okna, natřely se podlahy, upravil se chodník před školou, 
opravily se ploty u školní zahrady . Ředitelka školy paní Sajdlová bydlí ve škole, 
druhá učitelka paní Svatáková dojíždí autobusem z Uhřínovic.

Plesy a zábavy
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V letošním roce pořádali ples jen požárníci, TJ Sokol a Svaz 
mládeže.Všechny plesy se odbývaly v Kulturním domě. Dechová hudba hraje pod 
hlavičkou Alfa Solnice. Tak to tehdy bylo. Zábav bylo o něco víc. Podíleli se na nich 
požárníci, SČM, SČM ze zemědělské školy, branci, zábava při oslavě říjnové revoluce, 
Státní statek + SČM. 

Vystřídaly se tyto hudby: TOS Trutnov, TOS Hronov, Český nábytek Týniště
nad Orlicí, vojáci z Rychnova n. Kn. a místní muzikanti. Nejméně se líbila hudba TOS 
Trutnov se zpěvačkami, ty prý zpívaly hezky, ale falešně. V kronice se říká, že 
spokojeni byli jen pořadatelé a tančící mládež, starší účastníci odcházeli předčasně

neuspokojeni.

Jaké bylo počasí

Začátek roku se vyznačoval střídáním teplých a studených období, teploty se 
objevovaly pod nulou i nad nulou. Teplota zde klesla k   -20°C a naopak stoupla až k 
+12°C. V lednu bylo sněhu málo, ale únor ukázal, co je to zima. Sníh se střídal i s 
deštěm. Květen byl teplý až k +24°C a sucho donutilo požárníky, aby postříkali asi 20 
tisíc sazenic raného zelí, aby se celá sadba zachránila.

Mráz se objevil i v červnu a zde to odnesly rajčata a okurky. V letním období 
se střídaly deště, bouřky i kroupy a to potrvalo až do konce srpna, pak chvíli pěkně a 
znovu deště a konec roku byl trochu mrazivý. Polní práce se prováděly až do 
listopadu. Dá se říct, že za posledních 50 let byl tento rok 1958 nejhorší, nejmokřejší, 
ani ne tak studený jako mokrý.

                                          Z kroniky vypsal Bořivoj Augustin
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Domácí hospic Setkání - nová služba na Rychnovsku

Domácí hospic pomáhá nevyléčitelně nemocným pacientům v poslední fázi života a jejich rodinám v 
období nemoci, smrti a zármutku. Naším posláním je umožnit pacientům s nevyléčitelným onemocněním, u 
kterých již byla ukončena aktivní léčba, důstojně a v kruhu své rodiny a přátel prožít poslední etapu svého života 
doma. Všestranně podporujeme rodiny, které na sebe převezmou péči o umírajícího v domácím prostředí. Péče je 
poskytována týmem, který tvoří lékaři, zdravotní sestry, sociální pracovnice, psycholog a pokud si to pacient přeje 
také duchovní. Pomáháme kvalifikovaně zvládnout bolest a další průvodní jevy onemocnění, zejména 
onkologického. Hospic nemocnému garantuje, že nebude trpět nesnesitelnou bolestí, trvale bude respektována 
jeho lidská důstojnost a v posledních chvílích života nezůstane osamocen.

Domácí hospic Setkání je obecně prospěšná společnost založená v Rychnově n. Kn. na konci minulého 
roku. 20. března 2014 byl domácí hospic schválen Krajským úřadem jako poskytovatel zdravotnických služeb a 
nabízí své služby v plném rozsahu. Působíme na území do 25 km od Rychnova n. Kn., kde máme sídlo. Tato 
služba je tedy k dispozici také občanům z Černíkovic, kde jsme již rovněž působili a pomohli doprovodit 
pacienta.

Potřebujete naši službu?

Když zazvoní telefon s dotazem na naši službu nebo se na nás rodina či příbuzný obrátí s prosbou o 
pomoc při doprovázení nevyléčitelně nemocného blízkého, sjednáme si obvykle schůzku v hospici (v případě, že 
o pacienta pečuje pouze jedna osoba a nemůže přijít, přijedeme do rodiny). Promluvíme si o možnostech, 
vysvětlíme, jak o pacienta a jeho rodinu pečujeme, jaké jsou rozdíly mezi domácí péčí a domácí hospicovou péčí, 
jaké jsou podmínky pro přijetí. Snažíme se zodpovědět každou otázku. Příbuzní mají často velké obavy, že jejich 
blízký bude trpět bolestí, že se o něj nebudou umět postarat. Nevědí, že v převážné většině případů umíme zajistit 
stejnou zdravotní péči jako nemocnice. Jsme na to vybaveni jak po stránce kvalifikace a dlouholeté praxe lékařů a 
sester, tak po stránce potřebných přístrojů (kyslíkový koncentrátor, odsávačka, dávkovač…). Když se něco děje, 
fungujeme na zavolání ve dne v noci. Pokud si to pečující přejí, pomáháme také ihned po úmrtí a potom v době 
zármutku.

Rozhodne-li se rodina pro naši službu, vyplní žádost. Rodina potom našemu lékaři dodá propouštěcí 
zprávu z nemocnice nebo od obvodního lékaře. Pokud náš lékař schválí přijetí, další péči již zajišťuje domácí 
hospic, se kterým rodina sepíše smlouvu o poskytování služby. Zdravotní sestry přijedou na první schůzku do 
domácnosti a vše další již záleží na potřebách pacienta a domluvě s rodinou.

Další informace najdete na webových stránkách www.hospicrychnov.cz nebo nám můžete zavolat na 
tel. číslo 733 694 162, popř. napsat e-mail na adresu hospic.setkani@seznam.cz.

Zubní pohotovost

tiráž

Fotografie poskytli: Vladimír Locker, František Rydl, Iva Dernerová, Irena Šedivá, 

Jakub Jedlinský,Jiří Školník, Martin Singr 

Zpravodaj zpracoval: Martin Singr

cernikovicky.zpravodaj@email.cz
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